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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare
och tid för justering, anmälan av protokollet från förra
sammanträdet
Dagordningen godkändes.
Protokollet justeras av ordföranden och vice ordföranden
tisdagen den 28 februari.

Protokollet från rådets sammanträde den 30 januari 2023
anmäldes och lades till handlingarna.

§ 2 Besök: Kommunpolisen

Peter berättar om sitt uppdrag som kommunpolis och vad som
händer i stadsdelsområdet. Peter berättar särskilt om bedrägerier
mot äldre. Ett brott som ökar i omfattning då fler anmälningar om
genomförda och försök till bedrägerier har ökat. I Stockholm
finns en särskild bedrägerigrupp. Inom stadsdelen finns en
samverkansgrupp där bland annat informationsträffar och
informationsutskick genomförs. Även utbildningar genomförs
enligt modellen Försök inte lura mig. Utbildningen anordnas på
Tuben regelbundet.
En genomförd studie visar att ta del av information är viktigt för
att känna sig och vara förbered.

Peter går även igenom en del exempel på hur brotten utförs.
Några tips som Peter gav: Gör ingenting på någon annans
uppmaning, ta själv kontakt med exempelvis banken och släpp
aldrig in någon i din lägenhet.

Mejladresser för inforrnationsutskick skickas till Peter.

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 9 mars
Årende nr 2:
Verksamhetsberättelse med bokslutför 2022för Farsta
stadsdelsnämnd
Dnr FAR 2023/16
Rådet har ingen kommentar.

Justerarnas signaturer
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Ärende nr 4:
Jnventera stadsdelsområdetsföreningstavlor och tafram en plan
förfler tavlor
Svarpå medborgarförslag
Dnr FAR 2022/874
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag med följande
kommentarer: att det istället för utanför parklekar bör anslås
tavlor vid busshållplatser, att förvaltningen bör utse någon som
tar hand om skötseln av dessa tavlor samt att det i korsningen
Vinthundsvägen och Tyresövägen finns en tavla som bör flyttas
då få personer går där.

Ärende nr 5:
Föreningsbidrag och bidrag till lovaktiviteter 2023
Dnr FAR 2023/74
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag med följande
kommentarer: förklarande motiveringar till varför föreningar
erhållit sänkt bidrag anses för svaga. Även två frågor framförs:
vad är motiveringen till sänkningen från sökt till beviljat bidrag
för Föreningen Moment? Är Äldrekontakt en ideell förening?

Årende nr 6:
Ideburet offentligtpartnerskap (IOP) om nattvandring i Farsta
Dnr FAR 2023/118
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag.

Årende nr 10:
Hållbar dagvattenhantering. Revisionsrapport nr 9, 2022
Yttrande till Stadsrevisionen
Dnr FAR 2022/934
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag men påpekar att
förvaltningen bör vara tydligare med vad man inte får göra
exempelvis inte tvätta bilen på gatan.

Ärende nr 12:
Strategiför ett merjämställt ochjämlikt nyttjande av stadens
spontanidrottsytor
Svar på remissfrån kommunstyrelsen

Justerarnas signaturer
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Dnr FAR 2022/969
Rådet ställer sig frågan till om ärendet ska hanteras av rådet.
Ärendet avser spontanidrott för barn och ungdomar.

Ärende nr 13:
Revidering av riktlinjerför ideburet offentligtpartnerskap (IOP)
Svarpå remissfrån kommunstyrelsen
Dnr FAR 2023/39
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag.

Ärende nr I5:
Motion KD om att inrätta en central bidragsnämndför att
motverka väljärdsbrottslighet
Svar på remissfrån kommunstyrelsen
Dnr FAR 2022/889
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag med följande
kommentar: det spelar mindre roll huruvida bidragen hanteras av
en central organisation. Det viktiga är att det finns tydliga villkor
för att få en ansökan godkänd och att det finns uppföljning på
beviljade bidrag.

Årende nr 17:
Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslutför
kvartal 4 år 2022
Dnr FAR 2023/58
Rådet lägger rapporten till handlingarna.

§ 3 Information från förvaltningen
Förvaltningen informerar och svarar på frågor om följande.

Bekräftar ett bra samarbete med kommunpolisen.

Förvaltningen ansöker löpande om stimulansmedel och har för
avsikt att ge rådet löpande information gällande detta. Ofta
annonseras medlen med kort varsel till att ansökan ska vara
inskickad då kan informationen komma att dröja.

Justerarnas signaturer
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§ 4 Genomgång av balanslista
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor,
besök och liknande - se bilaga 1.

§ 5 Övriga frågor
Kommentar till protokoll från föregående nämndmöte den 9
februari 2023. I beslut om ärende 13, Detaljplan för Drevem 1
m.fl.i Sköndal anför nämnden till beslutet att rådets påpekade
perspektiv bör lyftas i fortsatt behandling av ärendet. Rådet
önskar få den aktuella paragrafen från nämndens protokoll bilagd
till detta protokoll - se bilaga 2.

§ 6 Sammanträdet avslutas
Ordföranden avslutade sammanträdet.

/L
Justerarnas signaturer
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Bilaga 1

Pensionärsrådets balanslista över kommande besök, frågor mm

Besök, fråga Väcktes när Tas upp när

Besök av kommunpolis Stockholm syd/Farsta 16 maj 2022 27 februari
2023

Besök av stadsdelsnämndens ordförande, vice 11 april 2022 Preliminärt
ordförande och 1:a vice ordförande april 2023

Besök av Farsta Centrums nya ägare Stadsrum 7 december 2020 Preliminärt
Fastigheter - framtidsutsikter utifrån äldreperspektiv, maj 2023
tillgänglighet, parkeringsmöjligheter

Balanslistan uppdaterades senast den 27februari 2023
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§ I 3 Detaljplan för Drevern I m.fl. i Sl<öndal
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden

BESLUT
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadsnämnden

som svar på remissen av förslag till detaljplan för Drevern I m fl i Sköndal.
2. Nämnden anför därutöver följande:

Pensionärsrådet har vid sammanträde den 30 januari 2023 anslutit sig till förvaltningens
förslag till beslut. Rådet påpekar därutöver bl.a. att det saknas en analys av hur det av
stadsbyggnadsnämnden remitterade förslaget bidrar till en äldrevänlig stad, hur det
påverkar trafik, klimat och miljö samt vilken hänsyn det tar till parkeringsmöjligheter
och kollektivtrafik, med särskilt fokus på äldre och tillgänglighet. Från majoritetens sida
vill vi understryka att det är av vikt att stadsbyggnadsnämnden lyfter dessa perspektiv i
den fortsatta behandlingen av ärendet.

Vid sidan av pensionärsrådets synpunkter har majoriteten även mottagit synpunkter från
boende i området. De framhåller bl.a. vikten av att spara så mycket som möjligt av
grönytan, inklusive de två ekarna. Därtill framhåller de att stadsbyggnadsnämnden bör
vara observant på bullerproblematiken kopplad till byggnation av bostäder närmast
Tyresövägen, att området är i behov av en ny butik när Hemköp försvinner och att det
behövs en plan för att ersätta fritidsgården för funktionshindrade ungdomar. Vidare
efterlyser de boende en ordentlig och upplyst gång- och cykelväg mellan de planerade
bostäderna och busshållplatsen på Tyresövägen samt att bebyggelsen bättre vävs
samman med Skarpnäcksfältets arkitektoniska prägel. Majoriteten anser att även de
boendes synpunkter bör beaktas i stadsbyggnadsnämndens fortsatta behandling av
ärendet

Ärendet
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag till detaljplan för Drevern I m fl i norra
Sköndal. På fastigheten finns idag bland annat livsmedelsbutiken Hemköp. Syftet är att
möjliggöra för cirka 450 bostäder, handel och lokaler för centrumändamål, parkering och
förskola. En tät bebyggelse ska skapas på Gamla Tyresövägen som föreslås omvandlas till en
stadsgata av lokal karaktär. Planens syfte är också att bevara två skyddsvärda ekar. Förslaget
innebär att befintliga lokaler för dagligvaruhandel och verksamhet rivs.

Förvaltningen är positiv till att området bebyggs men det är önskvärt att mer av redan
exploaterad mark bebyggs och att naturområdet mellan Gråhundsvägen och Gamla
Tyresövägen bevaras. För att de värdefulla ekarna ska vara möjliga att bevara måste
bebyggelsen också få en annan utformning.

Gångvägen bakom planerat parkeringshus är inte genomtänkt och förvaltningen bedömer att
passagen blir en mycket otrygg genväg som bör studeras vidare eller utgå ur förslaget.

En förskola med fyra avdelningar föreslås. Förvaltningen har ett behov av förskoleplatser i
området men det behövs justeringar vad gäller exempelvis lokalyta och tillgänglighet.

M~\ ()fJ
Justerarnas signaturer
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-12-20.
Dnr FAR 2022/858

Förslag till beslut
Marre Mayr m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Maria Jacobson (MP) yrkade att nämnden
skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag - se punkt 2 vid
BESLUT ovan. I detta instämde Olof Peterson m fl (M), Leif Söderström (SD), Rikard
Werge (L) och Christer Eriksson (C).

Beslutsgång
Sammanträdet ajournerades en kort stund på begäran av vice ordförande Olof Peterson (M).

Nämnden beslutade enligt förslag från samtliga partier.

Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt
uttalande - se nedan.

Särskilt uttalande
OlofPeterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)

Det är bra att man bygger flera bostäder i Sköndal och att man har valt en plats som passar
väl för det. Vi instämmer med förvaltningens reflektioner om hur detaljplanen kan förbättras
för att passa oss i Farsta.

Något man inte tar upp i planeringen är trafiksituationen som finns generellt i Sköndal och
då framföra allt kring handelsplatsen. Eftersom situationen är ganska kritisk vad det gäller
trafiken så skulle en noggrannare utredning av detta kunna förhindra ytterligare problem i
framtiden även om det omnämns att det finns en trafikutredning i anslutning till ärendet hos
stadsbyggnadskontoret.

Vi vill med detta uttalande reservera oss för denna förändringen som kommer påverka
trafiksituationen i Sköndal och vi förhåller oss tveksamma till informationen i ärendet
gällande av trafiksituationen vid vissa tidpunkter under framförallt rusningstrafik. Vi
uppskattar att det finns risker för fler potentiella köbildningar i framtiden även om det är
nödvändigt med fler bostäder i Stockholm.

Skola nämns lite i utredningen men bara att de finns. Idag så är Sandåkraskolan en populär
skola och den lockar många elever, vårdnadshavare och personal till sig. En del av skolans
lokaler består av baracker för att kunna ta emot dessa elever. Det kommer finnas underlag
för den mängd elever under en längre tid då huvuddelen av de som bor i "nya Sköndal'' är
barnfamiljer med barn i förskole- och lågstadieålder. Det nämns även att det bl.a. finns en
grundskola F-9 och gymnasieskola i Skarpnäck, frågan är om detta räcker för alla barn.

MM cP
Justerarnas signaturer
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